
Protokół Nr XXXI/05 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej w dniu 30 czerwca 2005 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 
w Gostyniu 

 

Ad 1)  
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Piotr Curyk o godzinie 17.00 otworzył trzydziestą 

pierwszą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego.  
Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

W Radzie Powiatu Gostyńskiego zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że 

Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane kworum. Podczas 

stwierdzania kworum na sesji obecnych było 17 radnych, nieobecny był Wicestarosta Pan 

Eugeniusz Bindrowski oraz radny Pan Andrzej Czabajski.      

Lista obecności stanowi załącznik  do protokołu.  

 

Ad 2)  
Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił proponowany porządek obrad XXXI 

sesji Rady Powiatu.  

Starosta Pani Elżbieta Palka zgłosiła wniosek o dodanie do proponowanego porządku 
obrad projektów uchwał  w sprawach:  

 8 j) zatwierdzenia projektu „Dać szansę młodym”, współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego, realizowanego przez 
Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu, 

8 k) zatwierdzenia projektu „Znajdź pracę dla siebie” współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego, realizowanego przez 
Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu. 

 
Propozycja dodania nowego punktu została przyjęta w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 

głosów „przeciw” 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.  

Proponowany porządek obrad został przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.  

Porządek obrad stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad 3)  

Protokół Nr XXIX/05 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 2 czerwca 2005 r. został 
przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. 

Protokół Nr XXX/05 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 11 czerwca 2005 r. został 

przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.  

 
Ad 4)  
Starosta Pani Elżbieta Palka przedstawiła informacje z działalności Zarządu Powiatu z dnia 

2, 20 i 22 czerwca 2005 r.   
Informacje z działalności Zarządu Powiatu z dnia 2, 20 i 22 czerwca 2005 r. stanowią 

załączniki do protokołu. 

 

Ad 5) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące informacji z działalności Zarządu Powiatu oraz 
odpowiedzi na postawione pytania” nie zabrano głosu.  

 

Ad 6)  
Przewodniczący Rady poinformował, że radny Pan Krzysztof Wachowiak, który złożył 

interpelacje w sprawach: 

a) wysypiska odpadów komunalnych w Karcu, 

b) konsekwencji prawnych w związku z wycofaniem się z uchwały Rady Powiatu 

dotyczącej pomocy finansowej udzielonej gminie Gostyń na budowę krytej pływalni w 

Gostyniu 

otrzymał pisemne odpowiedzi z Zarządu Powiatu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że radny Pan Janusz TYwoniuk w dniu 22 czerwca 

2005 r. złożył interpelację w sprawie wydania opinii o możliwości dostosowania Szpitala SP 

ZOZ w Gostyniu do projektu Rozporządzenia Ministra Zdrowia, która została przekazana do 

Zarządu Powiatu.   

 

 Ad 7)  

W punkcie „Składanie zapytań radnych” nie zabrano głosu.  

Na posiedzenie sesji Rady Powiatu przybył radny  Pan Andrzej Czabajski.  

Na sali posiedzeń obecnych było 18 radnych.   
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Ad 8a)  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania i przekazywania 
stypendiów w roku akademickim 2005/2006, na wyrównywanie szans edukacyjnych 
dla studentów oraz upoważnienia Zarządu Powiatu do zatwierdzenia projektu 
„Stypendia dla studentów z terenu Powiatu Gostyńskiego” przedstawiła Starosta Pani 

Elżbieta Palka.  

Starosta poinformowała, że do kompetencji Rady Powiatu, na podstawie art. 12 pkt 10a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym ( tekst jednolity Dz. U. z 2001 r. 

Nr 142, poz. 1592 ze zmianami ), należy podejmowanie uchwał w sprawie zasad udzielania 

stypendiów dla uczniów i studentów.  

Przyjęcie Regulaminu umożliwi studentom zamieszkałym na terenie powiatu 

gostyńskiego skorzystanie z programu stypendialnego w ramach Zintegrowanego Programu 

Operacyjnego Rozwoju Regionalnego (ZPORR). Jest on jednym z programów, które służą 

realizacji Narodowego Planu Rozwoju, stanowiącego podstawę wsparcia udzielanego przez 

struktury Unii Europejskiej na lata 2004-2006. 

W ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego przewiduje się 

uruchomienie działania 2.2. „Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy 

stypendialne”. Celem tego działania jest podniesienie dostępu do kształcenia na poziomie 

wyższym dla studentów pochodzących z obszarów zagrożonych marginalizacją, w tym w 

szczególności z obszarów wiejskich i obszarów restrukturyzacji przemysłu. Znaczny koszt 

kształcenia w szkołach wyższych stanowi dla studentów pochodzących z obszarów 

zmarginalizowanych i znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej barierę 

uniemożliwiającą ukończenie nauki. Realizowany program stypendialny ma pomóc tym 

studentom w osiągnięciu wyższego wykształcenia. 

Projekt pn. „Stypendia dla studentów z terenu Powiatu Gostyńskiego” jest składany w 

Urzędzie Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu po uprzednim 

zatwierdzeniu przez właściwy organ jednostki samorządu terytorialnego, czyli radę powiatu.  

Każdorazowe, nawet drobne zmiany w projekcie zasugerowane przez Urząd, z 

wystąpieniem których należy się liczyć, musiałyby zostać ponownie zatwierdzone przez 

organ.  

Upoważnienie Zarządu znacznie uprości procedurę opracowania ww. projektu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Starosta Pani Elżbieta Palka wyjaśniła, że w regulaminie zostały wprowadzone niewielkie 

zmiany w stosunku do poprzedniego. Kwota stypendium została obniżona do kwoty 150,00 

zł. Takie rozwiązanie pozwoli przyznać szerszej grupie beneficjentów. 
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Uwag nie zgłoszono.  

Uchwała Nr XXXI/234/05 w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania i 
przekazywania stypendiów w roku akademickim 2005/2006, na wyrównywanie szans 
edukacyjnych dla studentów oraz upoważnienia Zarządu Powiatu do zatwierdzenia 
projektu „Stypendia dla studentów z terenu Powiatu Gostyńskiego” została przyjęta w 
wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8b)  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania i przekazywania 
stypendiów w roku szkolnym 2005/2006, na wyrównywanie szans edukacyjnych dla 
uczniów szkół ponadgimnazjalnych umożliwiających uzyskanie świadectwa 
dojrzałości oraz upoważnienia Zarządu Powiatu do zatwierdzenia projektu „Stypendia 
dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych z terenu Powiatu Gostyńskiego” przedstawiła 

Starosta Pani Elżbieta Palka.  

Starosta poinformowała, że do kompetencji Rady Powiatu na podstawie art. 12 pkt 10a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym ( tekst jednolity Dz. U. z 2001 r. 

Nr 142, poz. 1592 ze zmianami ) należy podejmowanie uchwał w sprawie zasad udzielania 

stypendiów dla uczniów i studentów.  

Przyjęcie Regulaminu umożliwi skorzystanie z programu stypendialnego  w ramach 

Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego (ZPORR). Jest on jednym 

z programów operacyjnych, które służą realizacji Narodowego Planu Rozwoju, stanowiącego 

podstawę wsparcia udzielanego przez struktury Unii Europejskiej na lata 2004-2006. 

W ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego  

przewiduje się uruchomienie działania 2.2. „Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez 

programy stypendialne”. Celem tego działania jest podniesienie dostępu do kształcenia na 

poziomie ponadgimnazjalnym dla uczniów pochodzących z obszarów zagrożonych 

marginalizacją, w tym w szczególności z obszarów wiejskich. Pomoc ukierunkowana na 

pokonywanie barier edukacyjnych prowadzi do polepszenia sytuacji na rynku pracy 

młodzieży pochodzącej z terenów objętych programem stypendialnym oraz może umożliwić 

im kontynuowanie nauki w szkołach wyższych. Udzielona pomoc ma stanowić zachętę do 

wybierania przez młodzież wiejską szkół maturalnych, a nie zasadniczych zawodowych, 

a w konsekwencji upowszechniać pełne wykształcenie średnie. 

Projekt pn. „Stypendia dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych z terenu Powiatu 

Gostyńskiego” jest składany w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego w 
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Poznaniu po uprzednim zatwierdzeniu przez właściwy organ jednostki samorządu 

terytorialnego, czyli radę powiatu. Każdorazowe, nawet drobne zmiany w projekcie 

zasugerowane przez Urząd, z wystąpieniem których należy się liczyć, musiałyby zostać 

ponownie zatwierdzone przez organ.  

Upoważnienie Zarządu znacznie uprości procedurę opracowania ww. projektu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że w przypadku stypendiów dla uczniów szkół 

ponadgimnazjalnych również jest propozycja obniżenia kwoty stypendium ze 120,00 zł na 

100,00 zł. Dyrektorzy szkół zgłaszali bardzo rozbudowane propozycje dotyczące uznania 

poniesionych przez uczniów wydatków kwalifikowalnych. W związku z profilami szkół w 

jednym typie szkoły jakiś wydatek będzie kwalifikowalny, a w innym typie szkoły nie będzie.    

Starosta zgłosiła wniosek o dodanie w § 3 ust. 1 punktu 11) o treści: „innych 
wynikających z realizacji programu nauczania w danym typie szkoły wskazanych 
przez dyrektora szkoły”.  
Wniosek Starosty został przyjęty w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała Nr XXXI/235/05 w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania i 
przekazywania stypendiów  w roku szkolnym 2005/2006, na wyrównywanie szans 
edukacyjnych dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych umożliwiających uzyskanie 
świadectwa dojrzałości oraz upoważnienia Zarządu Powiatu do zatwierdzenia projektu 
„Stypendia dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych z terenu Powiatu Gostyńskiego” 
została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8c)  

Projekt uchwały w sprawie objęcia uczniów szkół ponadgimnazjalnych 
umożliwiających uzyskanie świadectwa dojrzałości, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Borek Wlkp. programem stypendiów na wyrównywanie 
szans edukacyjnych przyznawanych w ramach Działania 2.2 Zintegrowanego 
Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego „Wyrównywanie szans Edukacyjnych 
poprzez programy stypendialne”, finansowanych ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego oraz ze środków budżetu państwa przedstawiła Starosta Pani Elżbieta 

Palka.  

 



 6 

Starosta wyjaśniła, że zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Gostyńskim a Gminą 

Borek Wlkp. umożliwi występowanie z wnioskami uczniom uczęszczającym do szkoły, dla 

której organem prowadzącym jest Gmina Borek Wlkp. w roku szkolnym 2005/2006. 

Ze względu na małą liczbę uczniów w Zespole Szkół w Borku Wlkp. z oddzielnym wnioskiem 

nie może wystąpić sama Gmina. 

Ponadto w Uzupełnieniu Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 

został wprowadzony zapis umożliwiający składanie wniosków projektowych przez 

porozumienia organów prowadzących szkoły ponadgimnazjalne. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał, czy gmina Borek nie chciałaby zrzec się 

prowadzenia tej szkoły.  

Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, że wręcz przeciwnie. Gdy zamierzano pozyskać 

uczniów do szkoły w Pogorzeli odbyło się spotkanie z burmistrzem Borku Wlkp. w tej 

sprawie, jednak burmistrz takiego rozwiązania nie zaakceptował.  

Uchwała Nr XXXI/236/05 w sprawie objęcia uczniów szkół ponadgimnazjalnych 
umożliwiających uzyskanie świadectwa dojrzałości, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Borek Wlkp. programem stypendiów na wyrównywanie 
szans edukacyjnych przyznawanych w ramach Działania 2.2 Zintegrowanego 
Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego „Wyrównywanie szans Edukacyjnych 
poprzez programy stypendialne”, finansowanych ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego oraz ze środków budżetu państwa została przyjęta w wyniku głosowania: 
18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8 d)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/217/01 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 30 sierpnia 2001 r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu 
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych jednostek 
organizacyjnych powiatu gostyńskiego, do których nie stosuje się przepisów ustawy – 
Ordynacja podatkowa przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak.  

Skarbnik Powiatu poinformowała, że wprowadzenie w § 2 punktu 6 w brzmieniu „Zarząd 

może umorzyć z urzędu należności z tytułu odsetek od zaległych należności w kwocie nie 

przekraczającej kosztów przesyłki poleconej za zwrotnym potwierdzeniem odbioru” 

uzasadnione jest  względami ekonomicznymi gdyż koszt  wezwania do zapłaty naliczonych 

odsetek byłby wyższy niż uzyskanych dochodów  z ww. tytułu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef 
Śląski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Uwag nie zgłoszono.  

Uchwała Nr XXXI/237/05 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/217/01 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 30 sierpnia 2001 r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu 
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych jednostek 

organizacyjnych powiatu gostyńskiego, do których nie stosuje się przepisów ustawy – 
Ordynacja podatkowa została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8 e)  

Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu o udzielenie dotacji przedstawiła Starosta Pani 

Elżbieta Palka.  

Starosta poinformowała, że zgodnie z przepisami ustawy z dnia 15 kwietnia 2005 r. o 

pomocy publicznej i restrukturyzacji publicznych zakładów opieki zdrowotnej zakład, który nie 

posiada zaległości w spłacie zobowiązań znanych na dzień 31 grudnia 2004 r. oraz nie 

podlega restrukturyzacji finansowej, może ubiegać się o dotację na wsparcie działań 

polegających na restrukturyzacji zatrudnienia, zmianach w strukturze organizacyjnej zakładu 

lub innych działań mających na celu poprawę sytuacji ekonomicznej zakładu lub jakości 

świadczeń zdrowotnych.  

Dotacja jest udzielana przez Ministra Zdrowia ze środków budżetu państwa.  

W związku z zamiarem złożenia do Ministra Zdrowia wniosku o dotację, Dyrektor SP ZOZ w 

Gostyniu zwrócił się z prośbą o podjęcie ww. uchwały z uwagi na wymóg załączenia do 

wniosku  opinii organu założycielskiego.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk zgłosił zastrzeżenia do strony prawnej projektu uchwały.  

Radny wskazał, że z uzasadnienia do projektu uchwały wynika, że zakład, który nie posiada 

zaległości w spłacie zobowiązań znanych na dzień 31 grudnia 2004 r. oraz nie podlega 

restrukturyzacji finansowej, może ubiegać się o dotację na wsparcie działań polegających na 

restrukturyzacji zatrudnienia, zmianach w strukturze organizacyjnej zakładu. SP ZOZ ma 

przecież pewne zobowiązania.  

Radca prawny Pani Magdalena Zawieja, że zobowiązania SP ZOZ nie dotyczą tej sytuacji.  
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Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski wyjaśnił, że zobowiązania 

pracownicze z tytułu niewypłaconych należności w oparciu o ustawę tzw. 203 nie dotyczą tej 

sytuacji. W związku z tym, zakład może ubiegać się o dotację.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk stwierdził, że nie ma żadnego ryzyka w podjęciu tej 

uchwały przez Radę Powiatu.  

Uchwała Nr XXXI/238/05 w sprawie zaopiniowania wniosku Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu o udzielenie dotacji została 
przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8 f)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/203/05 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 3 marca 2005 r. w sprawie określenia zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w ramach środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot 
na poszczególne zadania przedstawiła Starosta Pani Elżbieta Palka.  

Starosta powiedziała, że z uwagi na zasadność wsparcia wniosku Stowarzyszenia Dzieciom 

Specjalnej Troski „Kasia” dotyczącego rehabilitacji dzieci i młodzieży proponuje się 

zwiększenie o kwotę 10.000 zł zadania nr 6 w załączniku nr 1. 

Natomiast w  związku z małym zainteresowaniem pracodawców ubieganiem się o 

zwrot kosztów szkoleń osób niepełnosprawnych poniesionych przez pracodawców, 

proponuje się zmniejszyć zadanie nr 4 w załączniku nr 2 o kwotę 4.400 zł i zwiększyć kwotę 

na finansowanie kosztów szkolenia i przekwalifikowania zawodowego osób 

niepełnosprawnych. 

 Ta zmiana pozwoli na pełne wykorzystanie przez Powiat Gostyński środków 

otrzymanych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,  

z uwzględnieniem aktualnych potrzeb środowiska osób niepełnosprawnych i ich rodzin. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Zastępca Przewodniczącego Rady Społecznej ds. Osób Niepełnosprawnych Pan Józef 
Śląski poinformował, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Uchwała Nr XXXI/239/05 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/203/05 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 3 marca 2005 r. w sprawie określenia zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w ramach środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot 
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na poszczególne zadania została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8g)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego Nr 
XXV/185/04 z dnia 28 grudnia 2004 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego na lata 2005-2007 przedstawił Etatowy Członek Zarządu Pan Marek 

Podyma. 

Pan Marek Podyma wyjaśnił, że zgodnie z zapisami uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Powiatu Gostyńskiego na lata 2005-2007 przyjęty 

plan jest programem, którego aktualizacja jest uzależniona od aktualnych potrzeb  oraz 

możliwości  finansowych samorządu powiatowego.  

 

1. W zadaniach z zakresu infrastruktury drogowej: 

„Ścieżka rowerowa - droga Nr 21 405 Piaski-Borzęciczki – Pogorzela” –proponuje się w 

roku 2005 dopisanie w kategorii „Pozostałe dotacje” kwoty 45 tys. zł. Wartość inwestycji 

w roku 2005 zwiększy się do kwoty 90 tys. zł,  a jej całkowity koszt wyniesie 145 tys. zł. 

Zwiększenie nakładów związane jest z partycypacją w kosztach realizacji inwestycji 

Gminy Pogorzela, która 3 czerwca 2005 r. podjęła uchwałę w sprawie pomocy finansowej 

dla Powiatu Gostyńskiego na realizację wymienionej inwestycji. 

 

2. W zakresie pomocy społecznej i ochrony zdrowia: 

W zadaniu „Adaptacja wnętrza Pałacu w DPS Chwałkowo dla Środowiskowego Domu 

Samopomocy”  w  wyniku zakończonego postępowania przetargowego zmianie uległy 

koszty realizacji inwestycji. Po przetargu kwota 330 tys. zł zaplanowana na 2005 r.  

uległa zmniejszeniu   o 5 tys. zł i wynosi 325 tys. zł. Natomiast koszt całej inwestycji 

wyniesie 525 tys. zł. 

 

3. W zakresie oświaty i kultury fizycznej: 

W zadaniu „Rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu (izby lekcyjne i sala 

gimnastyczna)” w wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego na 

wyposażenie szkoły (meble, sprzęt komputerowy), utwardzenie terenu, budowę 

kanalizacji sanitarnej i przyłącza wodociągowego, zmniejszeniu o 42,5 tys. zł uległa 
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kwota realizacji inwestycji w stosunku do kosztorysu inwestorskiego. Koszt całej 

inwestycji w 2005 roku wyniesie 293,5 tys. zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef 
Śląski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Radny Pan Janusz Tywoniuk zauważył, że w załączniku do projektu uchwały – 

finansowanie inwestycji w ramach Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2005 – 2007 dotyczącego pomocy społecznej i ochrony zdrowia 

zniknęło zadanie budowa szpitala a pojawiło się zadanie modernizacja szpitala. Radny 

wyraził głębokie przekonanie, że zmodernizowanie szpitala i dostosowanie go do 

wymaganych standardów jest niemożliwe. Na 15 – lecie samorządu,  powiat, który posiada 

78 tys. mieszkańców powinien rozpocząć budowę nowego szpitala. Jest to sesja, która 

powinna zadecydować o budowie nowego szpitala lub modernizacji starego.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przerwał dyskusję zwracając uwagę, że dyskusja 

na temat szpitala może się odbyć w innym punkcie. 

Starosta Pani Elżbieta Palka stwierdziła, że nie może pozostawić bez wyjaśnienia 

stwierdzenia radnego Pana Tywoniuka, że budowa szpitala zniknęła z Wieloletniego 

Programu Inwestycyjnego. Starosta podkreśliła, że Rada Powiatu na ostatniej sesji 

przegłosowała zmiany w WPI.  

Uchwała Nr XXXI/240/05 w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego Nr 
XXV/185/04 z dnia 28 grudnia 2004 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego na lata 2005-2007 została przyjęta w wyniku głosowania: 17 głosów 
„za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8h)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego Nr 
XXIX/230/05 z dnia 2 czerwca 2005 roku w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Gostyńskiego na lata 2005-2013 przedstawił Etatowy Członek 

Zarządu Pan Marek Podyma.  

Pan Marek Podyma powiedział, że Plan Rozwoju Lokalnego Powiatu Gostyńskiego na lata 

2005-2013 z założenia jest dokumentem  zgodnym z  Wieloletnim Programem 

Inwestycyjnym na lata 2005-2007. W związku z powyższym  każda zmiana WPI w sposób 

automatyczny implikuje zmianę w Planie Rozwoju Lokalnego w zakresie listy zadań 

inwestycyjnych na lata 2005-2007. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef 
Śląski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Uchwała Nr XXXI/241/05 w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego Nr 
XXIX/230/05 z dnia 2 czerwca 2005 roku w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Gostyńskiego na lata 2005-2013 została przyjęta w wyniku 
głosowania: 17 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8i)  

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2005 r. przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak.  

I. Zmiany w planie dochodów  

1. Zwiększenie planu dochodów z tyt. pomocy finansowej  otrzymanej z gminy Pogorzela 

w kwocie 45.000 na budowę ścieżki rowerowej droga Nr 21405 Piaski – Borzęciczki -

m.Pogorzela - dz. 600 rozdz. 60014 § 6300. 

2. Zwiększenie planu dochodów z tyt. otrzymania dotacji na domy pomocy społecznej o 

kwotę 71.363 zl – dz. 852 rozdz. 85202 § 2130 i na rozwój sieci ośrodków wsparcia dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi o kwotę  26.800 zł dz. 852 rozdz. 85203 § 2110. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 2.600 zł  z tyt. darowizny od firmy Rexam Szkło 

Gostyń na zakup kserokopiarki i faxu dla Sekcji Ruchu Drogowego w Komendzie 

Powiatowej   Policji w Gostyniu – dz. 754 rozdz. 75405 § 0960. 

4. Zmniejszenie dochodów w PCPR z tyt. nieotrzymania z PFRON  refundacji za 

wynagrodzenia osób niepełnosprawnych  o kwotę  4.000 zł – dz. 852 rozdz. 85218 § 

0970.  

5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 100.000 zł z tyt. opłat komunikacyjnych – dz. 

756 rozdz. 75618 § 0420. 

 

II. Zmiany w planie wydatków 

1. Zwiększenie planu wydatków   o kwotę 45.000 na  budowę ścieżki rowerowej droga Nr 

21405 Piaski – Borzęciczki -m.Pogorzela - dz. 600 rozdz. 60014 § 6050. 

2. Zwiększenie planu wydatków na Środowiskowy Dom Samopomocy w Chwałkowie o 

kwotę 26.800 zł – dz. 852 rozdz. 85203 §  4210 -  20.000 zł, § 4260 – 6.800 zł. 

3. Zwiększenie planu wydatków na zakup samochodu dla Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Chwałkowie o kwotę 55.000 zł – dz. 852 rozdz. 85203 § 6060. 
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4. Zwiększenie planu wydatków w DPS Zimnowodzie  o kwotę 1.100 zł  na paragraf różne 

opłaty i składki z tyt. za dużego zmniejszenia kwoty w poprzedniej uchwale na 

ubezpieczenia – dz. 852 rozdz. 85202 § 4430. 

5. Zwiększenie planu wydatków na promocję powiatu na pokrycie kosztów 

współfinansowania  wystaw 1.400 zł – dz. 750 rozdz. 75075 § 4300.   

6. Zmniejszenie planu wydatków o środki pozostające po przetargach na roboty 

inwestycyjne  w następujących zadaniach: 

- „Rozbudowa ZSS w Brzeziu (izby i sala gimnastyczna)”  o kwotę 42.500 zł - dz. 

801 rozdz. 80111 § 6050, 

- „Adaptacja wnętrza Pałacu w DPD w Chwałkowie” o kwotę 5.000 zł – dz. 852 

rozdz. 85202 § 6050. 

    

7. Zwiększenie planu wydatków  o kwotę 2.600 zł na  zakup kserokopiarki i faxu dla Sekcji 

Ruchu Drogowego w Komendzie Powiatowej   Policji w Gostyniu – dz. 754 rozdz. 

75405 § 4210.  

8. Zwiększenie planu  wydatków  na wykonanie opłotowania w ZSS w Brzeziu o kwotę 

50.000 zł – dz. 801 rozdz. 80111 § 6050 

9. Zwiększenie planu  wydatków  na zakup  wyposażenia sanitarnego do nowego 

budynku w ZSS w Brzeziu o kwotę 12.500 zł – dz. 801 rozdz. 80111 § 4210. 

10. Zwiększenie planu  wydatków  w Starostwie na wynagrodzenia i pochodne w związku  

z zatrudnieniem pracowników do Wydziału Komunikacji i powołaniem Sekretarza o 

kwotę 44.863 zł – dz. 750 rozdz. 75020 § 4010  - 40.000  zł i § 4110 – 4.863 zł. 

11. Zwiększenie planu  wydatków dla SP ZOZ na  zakup wyposażenia do nowo zakupionej 

karetki o kwotę 50.000 zł – dz. 851 rozdz. 85111  § 6220.  

12. Przeniesienie planu wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami  w Starostwie, 

PCPR, DPS w Chumiętkach, DPS w Rogowie. 

  

III. W załączniku Nr 3 pn. „Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2005-2007”: 

-   zmniejsza się zadanie: „Adaptacja wnętrza pałacu w DPS dla Środowiskowego Domu  

     Samopomocy” o kwotę 5.000 zł, 

- zmniejsza się zadanie: „Rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu (izby i sala  

    gimnastyczna)” o kwotę 42.500 zł. 

 

IV. W załączniku Nr 4 pn: „Wykaz inwestycji finansowanych z budżetu powiatu” dodaje się 

zadanie  
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     w poz. 8  „Opłotowanie terenu Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu”   w kwocie 50.000 

zł. 

Następnie Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w 
budżecie powiatu po autopoprawce Zarządu Powiatu. 
Skarbnik Powiatu przedstawiła zmiany: 

1. Zwiększenia planu dochodów z tyt. otrzymania dotacji celowej na sfinansowanie prac 

komisji kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych powołanych do rozpatrzenia wniosków 

nauczycieli o wyższy stopień awansu zawodowego o kwotę 200 zł – dz. 801 rozdz. 

80195 § 2130. 

2. Przesunięcia w planie dochodów pomiędzy paragrafami dochodów na stypendia unijne 

w związku ze zmianą  klasyfikacji budżetowej ( zmniejszenie w § 233 - Dotacje celowe 

otrzymane od samorządu województwa na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego a zwiększenie § 288 

- Dotacja celowa otrzymana przez jednostkę samorządu terytorialnego od innej 

jednostki samorządu terytorialnego będącej instytucją wdrażającą na zadania bieżące 

realizowane na podstawie porozumień (umów))  tj.:  w dz. 803  rozdz. 80309 z § 2338 

kwota 33.480 zł  i z §2339  kwota 11.160 zł  na § 2888  kwota 33480 zł  i na § 2889  

kwota 11.160 zł i w dz. 854 rozdz. 85415 z § 2338 kwota 188.911 zł i z § 2339 kwota 

88.695 zł na § 2888 kwota 188.911 zł i na § 2889 kwota 88.695 zł. 

3. Zwiększenie planu wydatków  na sfinansowanie prac komisji kwalifikacyjnych i 

egzaminacyjnych powołanych do rozpatrzenia wniosków nauczycieli o wyższy stopień 

awansu zawodowego o kwotę 200 zł – dz. 801 rozdz. 80145 § 4170. 

4. Przesunięcia w planie wydatków pomiędzy paragrafami: 

dz. 801 rozdz. 80120 z § 4240  kwota 5.000 zł  

   z § 4300 kwota 9.000 zł  

                                  na § 4210 kwota  12.000 z ł 

                                  na § 4260 kwota  2.000 zł  

dz. 801 rozdz. 80145 z § 4300 na § 4170  kwota 6.000 zł 

 

 Wobec powyższego należy dokonać następujących zmian w załącznikach:   

1. W   Załączniku Nr 1– Zmiany w planie dochodów   

     1) Zwiększyć dochody o kwotę 200 zł – dz. 801 rozdz. 80195 § 2130. 

     2) Zmniejszyć  w dz. 803  rozdz. 80309: 

          § 2338 o kwotę 33.480 zł  i  § 2339 o kwotę 11.160 zł   

 a zwiększyć  § 2888  o kwotę 33.480 zł  i  §  2889 o  kwotę 11.160 zł   

w dz. 854 rozdz. 85415: 

 zmniejszyć  § 2338 o kwotę 188.911 zł i  § 2339  o kwotę 88.695 zł  
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a zwiększyć § 2888 o kwotę 188.911 zł i  § 2889  o kwotę 88.695 zł. 

  

1. W   Załączniku Nr 2 – Zmiany w planie wydatków: 

1) Zwiększyć wydatki w dziale dz. 801 rozdz. 80195 § 4170 o kwotę. 6200 zł, 

2) Zmniejszyć wydatki w dziale 801 rozdz. 80145  § 4300 o kwotę 6.000 zł 

3) Zmniejszyć wydatki w dz. 801 rozdz. 80120  § 4240 o kwotę 5.000 zł  § 4300 o kwotę 

9.000 zł. 

4) Zwiększyć wydatki  w dz. 801 rozdz. 80120  § 4210 o kwotę 12.000 zł i § 4260 

o kwotę  2.000 zł  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Józef 
Śląski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że jest propozycja przeznaczenia środków na 

wyposażenie karetki pogotowia, którą Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu zakupił ze środków jakie 

otrzymał z budżetu powiatu. We wniosku o dotację od ministra zdrowia Dyrektor SP ZOZ 

ubiega się o środki potrzebne na wyposażenie karetki. Termin składania wniosku ubiega 21 

lipca. Zdaniem dyrektora decyzje w sprawie przyznania dotacji powinny zapaść do 21 

sierpnia. W związku z tym przyjęcie przez Radę Powiatu propozycji zmian w budżecie i 

zarezerwowanie kwoty 50.000 zł na wyposażenie karetki nie oznacza, że pieniądze te będą 

od razu wydane. Dyrektor szpitala tych środków na razie nie będzie uruchamiał do czasu 

uzyskania informacji na temat dotacji.  

Gmina Krobia jest gotowa do udostępnienia nieodpłatnie pomieszczenia na stacjonowanie 

zespołu karetki. W Krobi zawiązał się komitet społeczny, który próbuje pozyskać z 

ministerstwa spraw wewnętrznych środki na obsługę tej karetki do końca tego roku. Być 

może łatwiej będzie wynegocjować kontrakt na przyszły rok. Rok 2006 pozostaje jednak pod 

dużym znakiem zapytania.  

Radny Pan Jerzy Giernalczyk stwierdził, że w poprzednich uchwałach Rada przyjmowała 

sprawy infrastruktury drogowej gdzie ujęta była droga Krobia – Łęka Mała. Natomiast w 

projekcie przedstawionym przez Panią Skarbnik nie ma wyszczególnionej tej drogi.  

Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że inwestycja drogi rusza w roku 2006 i stąd nie ma wzmianki 

w projekcie uchwały.  

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że Starostwo Powiatowe w Gostyniu 

poszukiwało kandydatów do pracy w Wydziale Komunikacji i Wydziale Oświaty i Spraw 

Społecznych. Wpłynęło 65 ofert kandydatów do pracy w Wydziale Komunikacji. Komisja 

wybrała 15 ofert i po przeprowadzonych rozmowach zatrudnione zostały dwie osoby.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek poprosił Dyrektora SP ZOZ w Gostyniu o przybliżenie jak 

będzie wyglądało ratownictwo medyczne w Gostyniu oraz jaka jest karetka zakupiona.  
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Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski wyjaśnił, że jest to mercedes 

sprinter rok prod. 1998 stan samochodu jest bardzo dobry. Cena karetki wynosi 68.500 zł. 

karetka jest nieuzbrojona. W celu spełnienia standardów trzeba ją wyposażyć.  

Dyrektor szpitala wyjaśnił, że czyni starania wspólnie ze Starostwem aby w przyszłym roku 

został uruchomiony trzeci zespół ratownictwa medycznego. W roku bieżącym jest to możliwe 

tylko w przypadku pozyskania na to środków finansowych. Dyrektor przypomniał, że plan 

zabezpieczenia medycznych działań ratowniczych określa wojewoda.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk powiedział, że jeśli tych pieniędzy nie pozyskamy 

w jakim celu będzie wykorzystana zakupiona karetka. 

Starosta Pani Elżbieta Palka wyjaśniła, że jeśli nie uda się pozyskać w pełni tych środków 

to karetka trzecia będzie stała przy szpitalu i będzie służyła celom transportowym.  

Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał kto zadecydował, że karetka będzie stała w Krobi, 

skoro Poniec dysponuje centralą, dyżurką, garażami i całym zapleczem.  

Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski  powiedział, że po raz kolejny 

wyjaśnia, iż w planie zabezpieczenia medycznego określonym przez wojewodę zostały 

przewidziane dla powiatu gostyńskiego dwie karetki. Taki plan został przyjęty przez 

Narodowy Fundusz Zdrowia. Zgodnie z ww. planem miejscem stacjonowania karetki 

reanimacyjnej jest Gostyń, natomiast miejscem stacjonowania karetki wypadkowej jest 

Krobia. Do wojewody został skierowany wniosek, z informacją, że dopóki są dwa zespoły 

ratownictwa medycznego to bardziej racjonalne jest usytuowanie tych dwóch karetek w 

Gostyniu. Wojewoda przychylił się do wniosku, a z chwilą uruchomienia trzeciej karetki, 

jedna z nich będzie stacjonowała w Krobi.  

Autopoprawka Zarządu Powiatu w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 
2005 r. została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała Nr XXXI/242/05 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2005 r. 
została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8 j)  

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Dać szansę młodym”, 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 
realizowanego przez Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu przedstawił Etatowy Członek 

Zarządu Pan Marek Podyma.  
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Pan Marek Podyma wyjaśnił, że Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu opracował projekt „Dać 

szansę młodym”, który skierowany jest do osób bezrobotnych w wieku do 25 roku życia. 

Projekt obejmuje zorganizowanie 114 miejsc odbywania staży, 16 miejsc przygotowania 

zawodowego, przeszkolenie 38 osób oraz udzielenie środków na rozpoczęcie działalności 

gospodarczej 5 osobom. Bezrobotni w wieku do 25 lat stanowią w powiecie gostyńskim 27 % 

ogółu zarejestrowanych. Z powodu braku doświadczenia zawodowego oraz posiadanych 

niskich kwalifikacji zawodowych, osoby te borykają się z dużymi problemami na rynku pracy. 

Brak nawyku pracy u młodych ludzi prowadzi często do ich wykluczenia społecznego i 

zachowań patologicznych. Realizacja projektu „Dać szansę młodym” realizowanego w 

ramach Działania 1.2 Perspektywy dla młodzieży, schemat „a” Sektorowego Programu 

Operacyjnego Rozwój Zasobów Ludzkich, współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego, pozwoli na zaktywizowanie 173 młodych osób. Wartość projektu na 

lata 2005 – 2006 wynosi 703.461,70 zł. Projekt będzie realizowany przez Powiatowy Urząd 

Pracy w Gostyniu w okresie od 16 czerwca 2005 roku do 30 czerwca 2006 roku.  

Uchwała Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zatwierdzenia powyższego projektu stanowi 

jeden z załączników do wniosku o jego dofinansowanie, złożonego w Wojewódzkim Urzędzie 

Pracy w Poznaniu i jest niezbędna do jego pozytywnego rozpatrzenia. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 
Jerzy Giernalczyk poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Etatowy Członek Zarządu Pan Marek Podyma zaproponował dodanie w § 3 projektu 

uchwały po wyrazach „z dniem podjęcia” wyrażenia o treści: „z mocą obowiązującą od 16 

czerwca 2005 r.”.  

Uchwała nr XXXI/243/05 w sprawie zatwierdzenia projektu „Dać szansę młodym”, 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 

realizowanego przez Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu została przyjęta w wyniku 
głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8k) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Znajdź pracę dla siebie”, 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 
realizowanego przez Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu przedstawił Etatowy Członek 

Zarządu Pan Marek Podyma.  

Pan Marek Podyma powiedział, ze Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu opracował projekt 

„Znajdź pracę dla siebie”, który skierowany jest do osób długotrwale bezrobotnych lub takim 

bezrobociem zagrożonych (zarejestrowanych przez okres do 24 miesięcy). Projekt obejmuje 
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zorganizowanie 31 miejsc przygotowania zawodowego, przeszkolenie 104 osób oraz 

udzielenie środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej 16 osobom. Osoby 

długotrwale bezrobotne stanowią w powiecie gostyńskim 66 % ogółu zarejestrowanych. 

Długotrwałe pozostawanie bez pracy powoduje utratę uprawnień zawodowych i 

dezaktualizację posiadanych kwalifikacji. Osoby znajdujące się w takiej sytuacji popadają w 

marazm i zwątpienie, co w prowadzi do ich marginalizacji społecznej, a niekiedy zachowań 

patologicznych. Działania planowane przez Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu w ramach 

w/w projektu mają osobom długotrwale bezrobotnym ułatwić powrót na rynek pracy. 

Realizacja projektu „Znajdź pracę dla siebie”, realizowanego w ramach Działania 1.3 

Przeciwdziałanie i zwalczanie długotrwałego bezrobocia, schemat „a” Sektorowego 

Programu Operacyjnego Rozwój Zasobów Ludzkich, współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego, pozwoli na zaktywizowanie 151 osób bezrobotnych. 

Wartość projektu na lata 2005 – 2006 wynosi 481.903,67 zł. Projekt będzie realizowany 

przez Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu w okresie od 16 czerwca 2005 roku do 30 czerwca 

2006 roku.  

Uchwała Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zatwierdzenia powyższego projektu 

stanowi jeden z załączników do wniosku o jego dofinansowanie, złożonego w Wojewódzkim 

Urzędzie Pracy w Poznaniu i jest niezbędna do jego pozytywnego rozpatrzenia. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 
Jerzy Giernalczyk poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Etatowy Członek Zarządu Pan Marek Podyma zaproponował dodanie w § 3 projektu 

uchwały po wyrazach „z dniem podjęcia” wyrażenia o treści: „z mocą obowiązującą od 16 

czerwca 2005 r.”.  

Uchwała Nr XXXI/244/05 w sprawie zatwierdzenia projektu „Znajdź pracę dla siebie”, 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 
realizowanego przez Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu została przyjęta w wyniku 
głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 30 minut przerwy w obradach. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady Rady Powiatu.  

 

Ad 9)  

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2004 r. oraz 
wykonania planu finansowego Funduszu Pracy w 2004 r. przedstawił Dyrektor PUP w 

Gostyniu Pan Jerzy Hejduk.  
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Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Radny Pan Janusz Sikora powiedział, że z reguły bezrobocie spada w okresie letnim, a 

wzrasta w okresie zimowym. Radny zaproponował rozpatrzenie możliwości  opracowania 

programu i zasugerowania pracodawcom aby w okresie zimowym dawali pracę 

bezrobotnym. Wówczas byłaby szansa na to, że stopa bezrobocia nie wrastałaby znacznie w 

okresie zimowym. 

Dyrektor PUP w Gostyniu Pan Jerzy Hejduk powiedział, że ze względu na sposób 

pozyskiwania środków finansowych i pozyskanie ich przez Urząd Pracy pod koniec 

ubiegłego roku, PUP w Gostyniu podjął szereg działań aktywizujących. Dyrektor stwierdził, 

że radny słusznie stwierdził, że w okresie zimowym urzędy pracy powinny szczególnie 

intensyfikować swoje działania. Jednak trudno jest nakłonić pracodawców do zatrudniania 

pracowników w okresie, który dla niego nie jest korzystny.   

Radny Pan Andrzej Czupryński poruszył sprawę minimalnego wynagrodzenia. Obecnie w 

parlamencie trwają dyskusje nad poniesieniem minimalnej płacy. Radny zapytał czy w 

ocenie dyrektora PUP zwiększy się bezrobocie, czy też nie. 

Dyrektor PUP w Gostyniu powiedział, że nie udzieli odpowiedzi na pytanie jako dyrektor 

urzędu pracy.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał o sprawę przekwalifikowania pracownika na inne 

stanowisko pracy. Ze sprawozdania wynika, że przeszkolono 25 osób na spawaczy, czy 

takie było zapotrzebowanie, czy można było przeszkolić większą ilość osób. Często zakłady 

pracy chcą przyjąć osobę do pracy na konkretnym stanowisku pracy, a bezrobotnego nie 

stać na przekwalifikowanie się we własnym zakresie.  

Dyrektor PUP w Gostyniu Pan Jerzy Hejduk wyjaśnił, że liczba osób szkolonych wynika, z 

pewnych analiz pochodzących z ankiet, ofert pracy i zainteresowania samych bezrobotnych.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk powiedział, że urząd pracy pozyskał środki na 

aktywizację bezrobotnych. Czy miało to wpływ na spadek stopy bezrobocia. Czy wejście 

Polski do UE miało wpływ pozytywny, czy negatywny jeśli chodzi o sprawy związane z 

urzędem pracy. 

Dyrektor PUP w Gostyniu Pan Jerzy Hejduk powiedział, że jeśli chodzi o źródła 

pozyskania środków finansowych to wejście Polski do UE miało pozytywny wpływ. Urząd 

pracy pozyskał ponad 600.000 zł z Europejskiego Funduszu Społecznego. Za pozyskane 

pieniądze można było przeprowadzić szkolenia i uruchomić staże absolwenckie, prace 

interwencyjne, czyli zaktywizować ok. 500 osób.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał, czy pojawiają się problemy z pracodawcami, 

którzy nie mając obowiązek zatrudnienia pracowników po odbytych stażach absolwenckich 

nie wywiązują się z tego obowiązku.  
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Pan Jerzy Hejduk wyjaśnił, że takie problemy zdarzają się sporadycznie. Urząd pracy dba o 

efektywność podejmowanych działań. W umowie o staże absolwenckie jest wpisany paragraf 

mówiący o nie podpisaniu umowy przez okres jednego roku w przypadku nie wywiązania się 

z obowiązków ciążących na pracodawcy.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że pocieszające jest to, iż nie ma w ostatnim czasie 

zwolnień grupowych.  

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2004 r. oraz 
wykonania planu finansowego Funduszu Pracy w 2004 r. zostało przyjęte w wyniku 
głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

 

Ad 10) 

Informację o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 
niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania o 
Stopniu Niepełnosprawności przedstawił Dyrektor PCPR w Gostyniu Pan Mirosław 

Sobkowiak. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Dyrektor PCPR w Gostyniu poinformował, że na stronie 2 informacji wkradł się błąd. W 

punkcie drugim zdanie pierwsze zamiast „Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu” 

powinno być „powiat gostyński”.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk poinformował, że 

Komisja zaopiniowała informację pozytywnie.  

Radny Pan Janusz Sikora zapytał o możliwości dofinansowania likwidowania barier 

architektonicznych  w budynkach szkolnych. 

Dyrektor PCPR w Gostyniu Pan Mirosław Sobkowiak powiedział, że dofinansowaniem 

likwidowania barier architektonicznych w budynkach użyteczności publicznej zajmuje się 

Urząd Marszałkowski, ale wyłącznie budynków, które służą rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych.  Na dzień dzisiejszy szkoła nie może się niegdzie ubiegać o 

dofinansowanie inwestycji.  

Informacja o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 
niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania o 
Stopniu Niepełnosprawności została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  
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Ad 12)  
Radny Pan Kazimierz Dworacki przypomniał, że miał otrzymać odpowiedź od Dyrektora 

PZD w Gostyniu Pana Grzegorza Mayera w sprawie stawu w Osowie.  

Dyrektor PZD w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer powiedział, że nie umie powiedzieć, czy 

spiętrzenie wody jest prawidłowe – w tej kwestii powinien się wypowiedzieć Wydział 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Stawy mieszczą się w granicach gruntu Pana 

Witkowskiego nie wchodzą w pas drogowy. Pan Witkowski ustawi barierki patrząc od strony 

Stężycy.  

 

Ad 13)  

W punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” radni nie zabrali głosu.  

 

Ad 14)  

Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęło pismo z prośbą o pomoc 

finansową dla Mariki chorej na dziecięce porażenie mózgowe.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do Starosty dotyczącym przekazania środków 

z budżetu powiatu na stypendia unijne.  

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że środki zostały uruchomione i wydane na 

wypłatę stypendiów. Do powiatu spłynęły środki w wysokości 52.000 zł. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Dyrektora PZD w Gostyniu Pana Grzegorza Mayera o 

mobilizację w związku z naprawach nawierzchni dróg powiatowych, ponieważ w gminie 

Pogorzela w niektórych wsiach mieszkańcy nie widzieli jeszcze grup remontowych, choć jest 

koniec czerwca.  

Radny Pan Kazimierz Musielak przypomniał, że co roku informuje, iż drzewostan w gminie 

Poniec maleje. Lipy na drodze od Maciejewa do Aleksandrowa w70 % są bez liści.  

Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Szumski 

wyjaśnił, że do Wydziału dotarły te informacje, które wydział przekazał do Inspekcji Ochrony 

Roślin. Trzeba jednak zdawać sobie sprawę, że ten rok jest rokiem straconym jeśli chodzi o 

ratowanie drzew, ponieważ konieczne byłoby zastosowanie kosztownych zabiegów. Na 

pewno takie działania zostaną podjęte w przyszłym roku. 

O udzielenie głosu poprosił Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski. 

Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski odczytał oświadczenie, w którym poinformował, 

że od lutego do dnia dzisiejszego wystąpiło wiele wydarzeń i zdarzeń, których był autorem. 

Jest to długi okres, stąd Wicestarosta stwierdził, że należy przedstawić Wysokiej Radzie 

pewne informacje. Wicestarosta poinformował, że „przełomowym momentem był dzień 10 

lutego, kiedy to Pani Starosta zwołała spotkanie klubu radnych i oświadczyła, że straciła do 
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mnie zaufanie. Przyczyną tego oświadczenia były zdarzenia, jakie miały miejsce, gdy zbyt 

dużo czasu poświęcałem alkoholowi. Dopełnieniem postanowienia o spotkaniu była kolizja 

drogowa, jaką spowodowałem w dniu 1 lutego, doprowadzając do potrącenia pieszego przed 

budynkiem starostwa. O zdarzeniu nie poinformowałem policji i ni poddałem się badaniom 

alkomatem. Nie poinformowałem również o tym Pani Starosty. W konsekwencji dyskusji jaka 

odbyła się na posiedzeniu klubu, zaakceptowałem warunek, jaki postawiła mi Pani Starosta. 

Zobowiązano mnie do natychmiastowego poddania się kuracji odwykowej. Mimo poważnych 

obaw i oporów z mojej strony, przyjąłem do realizacji postanowienie i w dniu 14 lutego 

zostałem przyjęty na oddział izolacji, rozpoczynając kurację odwykową. Dzisiaj z 

perspektywy odbytego leczenie i zgłębienia istoty zagadnienia musze przyznać, że wielka 

szkoda, nie tylko dla mnie, iż kuracji odwykowej nie poddałem się o wiele wcześniej. 

Niestety, ta dolegliwość charakteryzuje się właśnie tym, że to uzależniony musi sam 

przyznać się przed sobą do tego, iż ma problemy z alkoholem. Podczas pobytu w szpitalu 

odbyłem cały program kuracji odwykowej. Kuracja ta, trwająca na oddziale 7 tygodni, 

pozwoliła mi zrozumieć mechanizmy zachowań osoby uzależnionej i nauczyła mnie, jak z 

nimi postępować, aby ponownie nie wpaść w nałóg. Podstawowym zadaniem kuracji 

odwykowej jest zmiana psychiki i podejścia do tego problemu osoby uzależnionej. Celem 

ostatecznym jest wywołanie w świadomości przekonania, że jestem osobą uzależnioną, dla 

której niebezpieczna jest minimalna dawka alkoholu. Jest to praktycznie początek działań, 

zmierzających do powrotu do normalności. Obecnie systematycznie uczestniczę w 

cotygodniowym spotkaniach z psychologiem oraz raz w miesiącu wyjeżdżam do Kościana. 

Pragnę w tym momencie powiedzieć, że cały ten okres bardzo pomocna była mi rodzina, 

która wspierała mnie w kuracji. Pomagają i pomagali mi bliscy, znajomi, stwarzając warunki 

zbliżające do powrotu do normalności. Efektem tych wszystkich działań jest to, że obecnie 

nie piję alkoholu. Jestem przekonany, że moje postanowienie nie zmieni się ponieważ to ja 

jestem temu wszystkiemu winien. Pragnę z tego miejsca podziękować Pani Staroście i 

wszystkim tym, którzy doprowadzili do tego, że poddałem się kuracji odwykowej, która 

pozwoli mi na powrót do życia bez alkoholu.” 

Starosta Pani Elżbieta Palka przypomniała, że kiedy radni w marcu pytani co dalej z 

wicestarostą powiedziała, że jego powrót uzależniony jest od tego, czy podda się kuracji oraz 

jakie będą wyniki tej kuracji. Wicestarosta był na zwolnieniu lekarskim do 30 czerwca. W 

związku z tym, że dalszego zwolnienia nie przewidywał, został skierowany do lekarza 

medycyny pracy celem uzyskania opinii o przydatności do pracy na tym stanowisku.  Uzyskał 

od lekarza opinię, że jest zdolny do pracy na tym stanowisku. Powrót do pracy wicestarosty 

jest dla mnie na obecną chwilę możliwy, ale nie bezterminowy. Pierwsza rzecz jaka musi 

spotkać Wicestarostę to kara. Za Pana Wicestarostę wiele osób musiało wykonywać jego 

zadania. W związku z tym Starosta poinformowała, że  doprowadzi do zmiany umowy o 
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pracę i tą kara będzie kara finansowa obniżenia wynagrodzenia. Następnie Pan 

Wicestarosta będzie bacznie obserwowany. Najmniejsze uchybienie w pracy spowoduje 

odwołanie go ze stanowiska. Starosta powiedziała, że kandydata na to stanowisko ma już 

upatrzonego i złoży Radzie jego kandydaturę jeśli zajdzie taka potrzeba.  

 

Ad 15)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zamknął XXXI sesję Rady Powiatu o godzinie 19.30.   

 

 

 
Protokołowała: 

Eliza Nowak 

 

 

 

 


